
Uit de raad....

Op dinsdag 7 november jl. heeft de Raad de Pro-
grammabegroting 2024 unaniem vastgesteld. Dat 
is een mooi resultaat van goede samenwerking 
tussen de politieke partijen binnen onze gemeen-
te. Samen staan we sterk in deze onzekere tijden 
van oorlogen en crisis. 

De kracht van Overbetuwe zit voor GBO ook in 
de eigen identiteit van de verschillende dorpen 
en buurtschappen binnen Overbetuwe. GBO 
hecht veel waarde aan het behoud van de eigen 
identiteit van iedere kern. Een goede bereikbaar-
heid en veilige doorstroom is belangrijk voor de 
leefbaarheid binnen de kernen. Het college heeft 
aangegeven dat er voor iedere kern een integraal 
verkeersplan komt. Een plan waarin de knelpun-
ten binnen de kern en de tussen de kernen en 
mogelijke oplossingsrichtingen staan. Tijdens 
de raadsvergadering is een motie aangenomen 
waarin het college wordt opgeroepen hier vaart 
achter te zetten. 

Binnen Overbetuwe is een grote behoefte aan 
woningen voor de verschillende doelgroepen. 
GBO wil doorpakken met bouwen van betaalba-
re woningen die passen binnen de identiteit van 
onze kernen. De netcongestie, de hoeveelheid 
elektriciteit die het net aankan, is daarbij een 
extra uitdaging waar we als college en gemeen-
teraad gezamenlijk oplossingen voor moeten 
zoeken.

Het zijn op dit moment geen gemakkelijke tijden. 
We weten nog niet wat de koers van het nieuwe 
kabinet gaat worden en wat dat betekent voor 
de gemeentefi nanciën. Als GBO hebben we veel 
vertrouwen in de kracht van onze gemeente, 
onze inwoners, de ambtenaren, het college en de 
gemeenteraad.   
Nogmaals, samen staan we sterk!

An Huisman 
Fractievoorzitter 
Gemeentebelangen 
Overbetuwe

Uit de raad....
De begroting voor 2024
Op 7 november heeft de gemeenteraad vergaderd over de begroting van volgend jaar, en ook alvast de grote lijnen van de jaren 2025, 2026 en 2027. 
In de begroting staan de doelen van de raad en wat het mag kosten om die doelen te bereiken. De fractievoorzitters vertellen wat hun fractie belangrijk vindt voor 
het komende jaar. Alles over de begroting kunt u lezen via https://overbetuwe.begrotingsapp.nl. 

Op 7 november 
heeft de ge-
meenteraad de 
begroting 2024 
vastgesteld. Een 
realistische be-
groting die Over-
betuwe in staat 
stelt om ambities 
te verwezenlijken 
en uitdagingen 

aan te gaan. Het was een vergadering met 
uiteenlopende standpunten, maar door een 
goede samenwerking en naar elkaar luisteren 
is de begroting uiteindelijk unaniem aange-
nomen en vele moties die door verschillende 
partijen waren ingediend zijn ook met grote 
meerderheden aangenomen. Mooi voorbeeld 
van Samen aan zet! 

Tijdens de behandeling heeft het CDA een 
aantal punten benadrukt. Goede leefbaarheid 
en bereikbaarheid de uitkomst van een samen-

hang van een aantal factoren (wonen, mobi-
liteit, economie, veiligheid, openbare ruimte 
en recreatie en toerisme). Het woningtekort 
blijft onverminderd een aandachtspunt, met 
als complicerende factor de problematiek rond 
netcongestie. Dat vergt politiek en bestuurlij-
ke moed, waarbij plannen en ontwikkelingen 
opnieuw onder de loep genomen dienen te 
worden. De menselijke maat is en blijft voor het 
CDA centraal: structuren dienen geen beper-
kend harnas te zijn maar juist faciliterend. Onze 
gemeente kent een enorm sterk verenigingsle-
ven en diepgewortelde informele verbanden die 
het bindweefsel van Overbetuwe vormen. Onze 
vrijwilligers zijn onmisbaar en die mogen niet 
uit het oog verloren worden. Binnenkort wordt 
het evenementenbeleid geëvalueerd en geac-
tualiseerd, ook daar dient de menselijke maat 
leidend te zijn en niet doorgeschoten bureau-
cratisering.

Luca Consoli
Fractievoorzitter CDA Overbetuwe

Morgen wordt fantastisch, tenminste 
als ik morgen haal

Met deze quote begon de bijdrage van D66. 
Aan het begin van de raadsvergadering was het 
maar de vraag of we konden instemmen met 
de begroting, vanwege de grote tekorten vanaf 
2026. We willen vooruit kijken.  

Veilig verkeer 
Kun je als kind buiten veilig op straat spelen?  
Is de verkeerssituatie veilig in Overbetuwe? Als 
D66 Overbetuwe horen we steeds vaker zorgen 
van inwoners en daarom dienden we een motie 
in om snel te komen met verkeersplannen voor 
al onze dorpen. Zodat iedereen in de gemeente 
weet wanneer de gemeente aan de slag gaat 
met de verkeersveiligheid in hun dorp.  

Onderwijs  
In een te klein of een slecht gebouw is het moei-
lijker lesgeven voor docenten en concentreren 
voor kinderen. D66 Overbetuwe diende een 
motie in om snel duidelijkheid te geven over de 
komende verbouwingen en nieuwbouw aan de 
schoolgebouwen in Overbetuwe. 

Hierdoor krijgen scholen hopelijk zo snel moge-
lijk een passend gebouw.   

Aandacht voor armoede  
We vinden het belangrijk dat werken loont. Als 
je werk krijgt na een periode in de bijstand, kan 
het voorkomen dat je er fi nancieel op achteruit 
gaat, omdat regelingen vanuit de gemeente 
wegvallen. Wij willen de cijfers van Overbetuwe 
zien, om te zien hoe het in onze gemeente gaat. 
Zo kunnen we mensen helpen die het nodig 
hebben, maar heeft het wel nut om te werken.
Gelukkig was de raad het met onze doelen eens 
en stemden we in met de begroting. 

Janita Hanekamp-Janssen 
Fractievoorzitter D66 Overbetuwe

Met de grootst mogelijke moeite
ingestemd met de begroting 2024

De begroting lag volkomen in lijn met de kadernota. Geen 
visie en volkomen blind voor een niet rooskleurige fi nan-
ciële toekomst na 2026 waar de oppositie in juli voor ge-
waarschuwd had. Hier was niets mee gedaan. Pas na een 
discussie in de raad kwam wethouder van den Dam met 
de toezegging, dat het college bij de kadernota in juli 2024 
met een plan B zou komen, dat de raad in de gelegenheid 
zou stellen keuzes te maken. De begroting zoals die voor-
lag veranderde daar niets door, maar de oppositie – dus 
ook BOB – gaf het college het voordeel van de twijfel.

BOB heeft de grootst mogelijke twijfel of de in 2017 met de 
raad overeengekomen korting op de rioolheffi  ng tot 2027 
wel aan de burger teruggegeven werd. 

Het college stelt een verhoging van de rioolheffi  ng van 
24,7 % voor 2024 voor. De argumentatie daarvoor is niet 
transparant.  BOB riep in een motie op om o.a, met de be-
zwaarmakers van 2017, die het met de gemeente uitvoch-
ten tot de Hoge Raad en daar in het gelijk gesteld werden, 
in overleg te gaan om een juist beeld te krijgen over de 
te innen rioolheffi  ng. Enige bezwaarmakers uit 2017 zijn 
lid van BOB. De motie kreeg slechts steun van BOB en 
haalde het dus niet, ondanks het feit, dat sommige partijen 
nadrukkelijk vonden dat een dergelijk gesprek plaats zou 
moeten vinden. Het college is dit niet van plan. Het is niet 
aannemelijk, dat BOB en  bezwaarmakers van toen zich 
hierbij neerleggen.

Ard op de Weegh
Fractievoorzitter Burgerbelangen Overbetuwe
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Doen. Samen met andere politieke partijen, 
onze burgemeester, de wethouders en met u 
en jou. Wie doet er mee?

Gerdien Maaijen 
Fractievoorzitter ChristenUnie Overbetuwe

Woningen voor starters & fi nanciële buikpijn

Financiën
Volgend jaar lopen de leningen op naar € 113 miljoen en betaalt de ge-
meente € 2,4 miljoen aan rente. Het is “meest risicovol” of dat wel terug kan 
worden betaald. Overbetuwe komt € 2 miljoen tekort, oplopend naar 
€ 8 miljoen in 2026 en er is geen rekening gehouden met verandering in de 
samenstelling van de bevolking, de taken van de gemeente en de regionale 
economie. 

Ondanks dat treft het college nog steeds geen maatregelen om kosten te 
besparen. Als VVD Overbetuwe vinden we dat onverantwoord. Zolang er 
niets gebeurt, mogen wat de VVD betreft de fi nanciële problemen niet op 
de inwoners worden afgewenteld en mag de OZB met niet meer dan de 
infl atie stijgen. 

Woningbouw 
In Overbetuwe blijft de woningbouw 30% achter. Van de ambitie om 620 
koopwoningen tot € 250.000 te bouwen waren er op 1 januari slechts drie 
gepland. Juist jongere starters die iets meer verdienen dan het minimum 
vallen tussen wal en schip. Zij komen niet in aanmerking voor sociale huur 
en kunnen een duurdere koopwoning niet betalen en worden voor een wo-
ning Overbetuwe uitgedreven. Dat is catastrofaal en het kan ook anders. 
Er zijn volop initiatiefnemers die woningen willen bouwen. Ze lopen bij de 
gemeente tegen een muur van belemmeringen 
aan. En projecten die wel door de molen komen 
gaan niet door vanwege de energie-aanslui-
tingen. Op korte termijn moeten er betaalbare 
woningen worden gebouwd. 

Peter de Waard
Fractievoorzitter VVD Overbetuwe

Samen, niet wij-zij. Dat was het 
thema van mijn inbreng tijdens de 
raadsvergadering over de Begro-
ting 2024. En eerlijk? Ik heb dat 
meteen die avond in de praktijk 
gezien. Vanuit de oppositie kwa-
men diverse voorstellen die na 
discussie in de raad zijn aange-
past. Zo hebben we bijvoorbeeld 
een motie over verkeersveiligheid 
na aanpassingen raadsbreed aan-
genomen. Dat geldt ook voor de 
motie over betaalbare woningen.

Wij waren al blij met voorstellen van het college om structurele 
lasten binnen het sociaal domein ook structureel te fi nancieren. 
Zo weten medewerkers waar ze aan toe zijn en krijgen inwoners 
niet steeds met een nieuw gezicht te maken. Ook het geld voor de 
herdenking van 80 jaar Operatie Market Garden in 2024 en 80 jaar 
vrijheid in 2025 is wat GroenLinks betreft goed besteed. Vrijheid is 
niet vanzelfsprekend.

In mijn inbreng ging het ook over een rapport met de titel ‘Koester 
de democratie!’. Als gevaar hiervoor wordt het ‘wij-zij-denken’ ge-
noemd en dat politici daarbij het verkeerde voorbeeld geven. Van-
daar het thema van mijn inbreng. Wat we doen in de gemeente-
raad is belangrijk, maar ook hóe we dat doen. In deze vergadering 
hebben we samen laten zien dat we naar elkaar kunnen luisteren 
en openstaan voor ideeën van de ander. En dat er dan ook nog 
gelachen kan worden is extra mooi!
Ik wil afsluiten met een oproep. Ga op 22 november vooral stem-
men! Laat uw mening horen en kies voor wat u belangrijk vindt. 
GroenLinks en PvdA laten daarbij zien: samen, niet wij-zij.

Hanneke Bruinsma
Fractievoorzitter GroenLinks

Ons uitgangspunt in deze raadsperiode 
is Samen Recht Doen

Samen
ChristenUnie Overbetuwe vindt het belangrijk dat 
iedereen mee kan denken. U staat nog veel dichter 
bij uw leefomgeving dan de politiek en weet vaak 
heel goed wat er kan. Als u meedenkt, is het goed 
om vooraf te weten hoeveel budget er bijvoorbeeld 
is gereserveerd. Dan is het voor iedereen makke-
lijker te zien wat past en wat misschien niet. Dat 
is fi jn als inwoners veel tijd en energie stoppen in 
uitwerking van ideeën. En gelukkig is er vaak veel 
inzet van iedereen om samen onze gemeente 
mooier te maken!

Recht
Wij zijn blij dat er extra geld is voor herdenken, be-

seff en en beleven rond de 80e Airborneherdenking 
in 2024. Vrijheid is iets om te koesteren!
Ook zien we graag dat iedereen in Overbetuwe 
goed en duurzaam kan leven. Op een manier die 
het beste past bij ieders mogelijkheden. Bijvoor-
beeld in een ecologisch huis of in een zogenoemd 
knarrenhofje. Dat is anders, niet bijzonder. En het 
zou gewoon moeten zijn.

Doen
Het is hoog tijd om het huishoudboekje ook na 
2025 alvast op orde te brengen. Er is genoeg wat 
we nu al kunnen en moeten doen. Iedereen ver-
dient zo snel mogelijk eerlijk inzicht in de kosten-
ontwikkeling. In 2024 en ook daarna. Gelukkig start 
het college met voorbereidingen. 
Daarom stemmen we in met begroting 2024. 
ChristenUnie Overbetuwe wil ook in 2024 Recht 

In de raadsvergadering van 7 november 2023 vroeg de PvdA aandacht voor 
onderstaande

IJkpunten van de PvdA
• zorgen voor een dak boven het hoofd van onze inwoners,
• bestaanszekerheid voor iedereen; én
• groenere dorpen in een duurzaam Overbetuwe, voor de huidige en de volgen-

de generaties, waarbij geldt dat je niet groen kunt doen als je rood staat. De 
betaalbaarheid van maatregelen is dus erg belangrijk.

Verder vroeg de PvdA:
Pak problemen rond woningbouw aan
Bouw vooral veel betaalbare huur- en koopwoningen. Op het Land van Tap in 
Elst moeten méér woningen worden gebouwd door extra verdiepingen te realise-
ren. Zoek naar plekken in Overbetuwe waar snel gebouwd kan worden.

Over woningnood haalde de PvdA enkele uitspraken van Loesje aan:
“Mijn ouders vinden het stiekem wel fi jn dat ik nog even blijf” en “Wanneer iets 
een basisbehoefte is, zou het ook voor iedereen betaalbaar moeten zijn.”  

Duidelijke regels rond bestaansminimum
De PvdA ziet ongerechtvaardigde enorme verschillen in inkomen en fi nancieel 
vermogen. Wij vroegen het college om duidelijke regels op te stellen voor wan-
neer inwoners in aanmerking komen voor inkomensondersteuning. En de PvdA 
wil dat méér mensen ge-bruik kunnen maken van de inkomensregelingen. 

Nieuw huishoudboekje
Verder stelde de PvdA vast dat het college niet goed 
weet hoeveel ruimte de gemeente in haar eigen 
portemonnee heeft. Je moet na-tuurlijk drommels 
goed weten hoeveel geld je kunt uitgeven en waarop 
je kunt besparen. De PvdA vroeg het college om zo 
snel mogelijk een nieuw huishoudboekje te maken.

Elbert Elbers
Fractievoorzitter PvdA Overbetuwe




